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خبر

بهداشت و سلامت

»معاون بهداشت وزارت بهداشت« خبر داد:

پیش بینی  می کنیم 
محدودیت های کرونایی از 

ابتدای آبان رفع شود 
محدودیت های  رفع  از  بهداشت  وزارت  بهداشت  معاون 
کرونایی از ابتدای آبان ماه در صورت تصویب ستاد ملی 
امیدواری  ابراز  با  کمال حیدری  داد،  کرونا خبر  با  مقابله 
نسبت به رسیدن پوشش واکسیناسیون کرونا به بالای 85 
درصد، اظهار داشت: باید میزان ایمنی جامعه را بالا ببریم 
و با همتی که دولت برای واکسیناسیون دارد به دنبال این 
هستیم که ایمنی پایه را برای افراد جامعه فراهم کنیم؛ 
باشد  نداشته  مواجهه  ویروس  با  تاکنون  فردی  بدن  اگر 
واکنش های غیرطبیعی از خود نشان می دهد و در صورت 
واکسیناسیون، در بدن ایمنی ایجاد می شود که اگر فرد با 
ویروس واقعی روبرو شد کمترین عوارض را داشته باشد 
که  است  این  کرونا،  واکسیناسیون  فلسفه  اصل  بنابراین 
افراد مبتلا و بستری شوند و در نتیجه  از  تعداد کمتری 

میزان فوتی نیز کاهش می یابد.
وی افزود: البته صرفاً با واکسیناسیون، معضل کرونا حل 
گذاری  فاصله  رعایت  و  ماسک  از  استفاده  و  نمی شود 
اجتماعی، تهویه و شست وشوی دست ها نیز باید به خوبی 
انجام شود؛ زیرا برخی افراد هستند که علیرغم تزریق هر دو 
دوز واکسن کرونا، به بیماری مبتلا می شوند. واکسن زدن 
باعث پیشگیری صددرصدی از ابتلا نمی شود و این موضوع 
طبیعی است؛ حتی احتمال فوت برخی افراد واکسن زده نیز 
وجود دارد اما واکسیناسیون در کل میزان فوت افراد جامعه 

را به شدت کاهش می دهد.
همه  تقریباً  داد:  ادامه  بهداشت  وزارت  بهداشت  معاون 
اطلاعات جامعه را داریم و بنابر این داده ها، میزان بستری 
و فوت افرادی که واکسن کرونا تزریق نکرده اند از افرادی 
که واکسن زده اند بیشتر و دارای اختلاف فاحشی است. 
متأسفانه به دلیل تشکیک ها و شایعات فضای مجازی برخی 
از مردم نسبت به تزریق واکسن کرونا مردد هستند در حالی 
که واکسن های موجود در کشور همگی مورد تأیید مراجع 

علمی هستند.
وی درباره اعمال محدودیت های کرونایی و بازگشایی ها نیز 
تصریح کرد: سیاست دولت بازگشت مردم به زندگی عادی 
و جریان پیدا کردن مسائل اجتماعی، اقتصادی و فرهنگی 
است. تمرکز دولت بر بازگشایی مدارس و دانشگاه هاست؛ 
برنامه ریزی ما برای ایجاد محدودیت های هوشمند است و 
اینکه فعالیت افراد در گروه مشاغل چهارگانه به چه صورت 
دارد و موارد آن تعیین و  باشد، حساسیت های متفاوتی 
تدوین شده است که هفته آینده جهت تصویب و ابلاغ به 
ستاد کرونا می رود؛ البته نکته مهم نظارت دستگاه ها و خود 
مردم در این بازگشایی ها است و دستورالعمل ها باید جدی 

گرفته شود.
معاون بهداشت وزارت بهداشت گفت: پیش بینی کردیم که 
با صلاحدید ستاد کرونا از اول آبان بتوانیم محدودیت ها را 
رفع کنیم و از 8 آبان هم با قضیه جدی تر برخورد و نظارت 
شود تا محدودیت ها منطقی برداشته شود؛ ستاد کرونا این 

موضوع را بررسی می کند.
وی افزود: چهار گروه شغلی داریم که نوع ورود به مشاغل 
و اماکن، نوع خدمات، خدمت گیرندگان و خدمت دهنگان، 
سفرها و... همگی در پروتکل های جدید مشخص شده است 

که در صورت تایید اعلام می شود.
حیدری خاطرنشان کرد: متاسفانه بازگشایی  ها زودتر از موعد 
محدودیت  های  بحث  هنوز  اینکه  علیرغم  گرفت،  صورت 
هوشمند را اعلام نکردیم و جلسات کارشناسی که می  گذاریم 
برای رفع محدودیت ها است. دستور ریاست جمهوری نیز 
این است که برنامه ریزی ها به همین سمت باشد تا کار و 
تفریح مردم برقرار باشد. ما می خواهیم با کرونا زندگی کنیم 
و برای اینکار باید شرایطی برای سالم زندگی کردن داشته 
باشیم و محدودیت برای کسانی باشد که واکسن نزدند یا 

پروتکل ها را رعایت نمی کنند. 

فرهنگ و ارشاد

کرونا در ایران

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در حکمی محمد خُدادی را به 
سمت مشاور وزیر و دبیر کمیته اطلاع رسانی و مدیریت جو 
روانی کرونا، منصوب کرد، در حکم محمدمهدی اسماعیلی، 

خطاب به محمد خُدادی آمده است:
»نظر به سوابق طولانی، تجارب و توانمندی های اجرایی 
که از آن برخوردار می باشید، به موجب این حکم به عنوان 

»مشاور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی« منصوب می شوید.
همچنین با توجه به پیشنهاد معاون محترم امور مطبوعاتی 
و اطلاع رسانی، دبیری کمیته اطلاع رسانی و مدیریت جو 
روانی کرونا نیز به مدت یک سال بر عهده جنابعالی خواهد 

بود.«
همزمان با شیوع ویروس کرونا و تشکیل ستاد ملی مقابله 
با کرونا در اوایل اسفندماه ۱۳۹۸، خدادی معاون مطبوعاتی 
وقت، دبیری کمیته اطلاع رسانی و مدیریت جو روانی این 

ستاد را نیز بر عهده داشته است، محمد مهدی اسماعیلی 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، ریاست و ۲۰ معاون وزیر و 

سازمان، عضو این کمیته هستند.
خُدادی همچنین با دستور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
عهده دار  را  کرونا  با  مقابله  ریاست ستادخبری  همچنان 
مدیرعامل  شش  خبری،  ستاد  این  در  بود.  خواهد 
خبرگزاری های ایرنا، فارس، تسنیم، ایسنا، مهر و ایلنا و 
سه نماینده معاونت های سیاسی، سیما و استان های صدا 
وسیمای جمهوری اسلامی ایران و همچنین نمایندگان 
بیست وزارتخانه و نهادهای انتظامی، امنیتی و نظامی و 
بویژه سه معاونت وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
عضویت دارند، از شروع بحران کرونا تاکنون، کمیته اطلاع 
رسانی و مدیریت جو روانی کرونا ۴۸جلسه و ستادخبری 

مقابله با کرونا ۸۲ جلسه برگزار کرده است.

بر اساس اعلام مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت 
بهداشت، در شبانه روز گذشته و بر اساس معیارهای قطعی 
تشخیصی، ۱۱ هزار و ۲۵۶ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در 
کشور شناسایی شد که یک هزار و ۷۳۳ نفر از آنها بستری 

شدند.
مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۵ میلیون و ۷۰۲ هزار 
و ۸۹۰ نفر رسید، طی ۲۴ ساعت گذشته، ۲۲۲ بیمار کووید۱۹ 

جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این 
بیماری به ۱۲۲ هزار و ۵۹۲ نفر رسید، تا کنون ۵ میلیون 
۲۱۷ هزار و ۹۹۹ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستانها 

ترخیص شده اند.
۵ هزار و ۳۰۴ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش 
های مراقبت های ویژه بیمارستانها تحت مراقبت قرار دارند، 
تا کنون ۳۳ میلیون و ۲۴۶ هزار و ۴۴۷ آزمایش تشخیص 

کووید۱۹ در کشور انجام شده است.
تا کنون ۴۵ میلیون و ۷۵ هزار و ۵۱۳ نفر دُز اول واکسن 
کرونا و ۱۹ میلیون و ۳۲۶ هزار و ۴۳۲ نفر نیز دُز دوم را تزریق 
کرده اند و مجموع واکسن های تزریق شده در کشور به ۶۴ 
میلیون و ۴۰۱ هزار و ۹۴۵ دُز رسید، در حال حاضر هفت شهر 
کشور در وضعیت قرمز، ۱۰۸ شهر در وضعیت نارنجی، ۲۴۸ 

شهر در وضعیت زرد و ۸۵ شهر در وضعیت آبی قرار دارند.

با حکم »وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی«؛

خدادی، مشاور وزیر و دبیر کمیته اطلاع رسانی و مدیریت جو روانی کرونا شد

تعداد بهبودیافتگان کرونا به ۵ میلیون ۲۱۷ هزار و ۹۹۹ تن رسید

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه 
شهید سیروس لطفی مقدم را گرامی می دارد

سلامت در البرز

درپی تایید شیوع طاعون نشخوارکنندگان کوچک جثه 
در استان البرز، دکتر شهاب مستوفی معاون بهداشتی 
دانشگاه علوم پزشکی البرز در خصوص انتشار خبر شیوع 
این بیماری در استان البرز گفت: منظور بیماری طاعون 
یاد شده در اخبار  منتشر شده در رسانه های اجتماعی، 

بیماری طاعون  نشخوارکنندگان می باشد.
دکتر شهاب مستوفی در توضیح این بیماری خاطر نشان 
کرد: گزارش منتشر شده مربوط به طاعون انسانی نبوده و 
مربوط به بروز طاعون نشخوارکنندگان در بعضی مناطق 

استان و در حیات وحش می باشد. 
وی ادامه داد: بیماری طاعون نشخوارکنندگان کوچک، 
یک بیماری ویروسی واگیر در بز و گوسفند است که در 
برخی سم داران وحشی مانند آهو نیز بروز می کند و به 

آن طاعون بزی هم گفته می شود.
معاون بهداشتی دانشگاه تاکید کرد: این بیماری قابل 
با عامل  بیماری  این  انسان نیست و عامل  به  انتقال 
بیماری طاعون انسانی که از موش و به وسیله کک ها به 

انسان منتقل می شود متفاوت است.

گفتنی است، روز شنبه فردین حکیمی مدیرکل حفاظت 
طاعون  شیوع  تأیید  با  البرز  استان  زیست  محیط 
تصریح  طالقان،  شهرستان  در  کوچک  نشخوارکنندگان 
کرده بود که، گزارش ها حاکی از این است علاوه بر استان 
البرز، استان های همجوار این استان نیز نیز درگیر این 

بیماری شده اند.
 )PPR( »عامل بیماری »طاعون نشخوارکنندگان کوچک
یک ویروس است که منجر به بروز بیماری حادی می 
شود که معمولا در درجه اول کل و بز و قوچ و میش 
را تحت تاثیر قرار می دهد. بیشترین درصد تلفات ناشی 
از این بیماری در کل و بز مشاهده شده است که گاهی 
این  شود.  تلف  آن ها  گله   صد  در  صد  می شود  باعث 
آلوده به این  از دام های اهلی  ایران بیشتر  بیماری در 
بیماری که واکسیناسیون نشده اند و از طریق آلوده شدن 
علوفه مرتعی و آبشخورهای مشترک میان حیات وحش 
حیات  می شود.  منتقل  وحش  حیات  به  اهلی  دام  و 
وحش نیز به  علت حساسیتی که به این بیماری دارند در 

بسیاری از موارد پس از ابتلا تلف می شوند.

»معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی البرز« مطرح کرد: 

بیماری طاعون در نشخوارکنندگان به انسان منتقل نمی شود 

دکتر شهاب مستوفی در توضیح این بیماری خاطر نشان کرد: گزارش منتشر شده مربوط 
به طاعون انسانی نبوده و مربوط به بروز طاعون نشخوارکنندگان در بعضی مناطق استان و 

در حیات وحش می باشد. بیماری طاعون نشخوارکنندگان کوچک، یک بیماری ویروسی واگیر 
در بز و گوسفند است که در برخی سم داران وحشی مانند آهو نیز بروز می کند و به آن طاعون 

بزی هم گفته می شود.
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اجتماعی

یادداشت

جامعه

اندرحکایتِ دوستی با امام مهربانی ها؛
نام بزرگ من رضاست

باذن الله... 

وقتی  که  است  عمری 
می خواهم خودم را معرفی 
بزرگم  »نام  می گویم  کنم 
را  راستش  رضاست..« 
به  خاصی  ارادت  بخواهید 
حکایت  دارم،  رضا)ع(  امام 
دوستی من با امام مهربانی ها 

را لطفا در طول سال های متمادی بخوانید...
1( پاییز است؛ هیچ چیز از تاریخ نمی  دانم، تنها می  دانم کمی 
هوا سرد شده و من هم سوادی برای خواندن تابلوهای عجیب 
و غریب فرودگاه ندارم. فقط می  دانم مادرم به حرمش می  رود و 
من که هی در دلم نق می  زنم. من که کنجکاو شده  بودم حرمش 

را ببینم، در خلوت گریه کردم. 
2( هشت ساله بودم. داداش محمد با علی آقا رفتند حرمش و 
من فقط کنار کوچه  مان را یادم مانده که آب پشت سرش ریختم 
و بیشتر، گریه  هایم را به یاد می  آورم. وقتی داداشم برگشت، یک 
جاکلیدی که شکل ماهی بود برایم آورده  بود، دکمه  اش را که می 
 زدم، چشمانش را بیرون می  آورد و روشن می  شد، چشم های 

قشنگی داشت، کندمش...
3( سوار قطار بودیم. فقط مستقیم می  رفت؛ از هر جای دنیا 
که بیایی راه تو مستقیم است، هی می رفتم طرف پنجره که 
شاید زودتر حرمش را ببینم. صدای سوت قطار هنوز تو گوشم 
هست. رسیدیم، با دست خودم برای کبوترهای حرم گندم 
ریختم. مدت  ها کنار حرم به گنبد و گلدسته های قشنگش خیره 
شدم، گدایی تشر زد: »برو بچه بذار کاسبی مون رو بکنیم.« 14 

ساله بودم.
4( پنج سال  بعد، این بار با سیدخانم   هر روز به حرمش می  رفتم، 
هر روز در دفترچه یادداشتم می نوشتم. اولین بار بود که کاغذ 
کم می  آوردم، چهره آدم  ها را خوب می دیدم، خوب یادم مانده، 

اما چه طوری بنویسم...
5( بیست سالگی.. به تو فکر می کنم و رأفت بی  کرانت؛ به 
حرف  های این زرتشتی تازه مسلمان شده، که به لطف شما 
مسلمان و شیعه اثنی عشری شده، بعد از حرف  هایش از خودم 

خجالت می کشم! مولا!
6( روز شهادت رئیس مذهب جعفری، دارالاجابه میعادگاه دل و 
تو، جایی که شتاب تند شده نفس  هایم را آرام می کند. شب را با 
دوستم رضا توی حرمت بیدار ماندیم و برگشتیم، سخت گذشت 

اما خوش گذشت...
7(چند سال پیش روز تولد شما که همه اعدادش هشت بود، 
زندگی مشترکم را شروع کردم. سال ۹۵ هم میلادت با روز تولدم 
یعنی 24مرداد مقارن شده بود و صفای آن روز را برایم بیشتر کرده 
بود. امام مهربان و عزیزم، خواستم بگویم خوب می دانم که در 

این سال ها همیشه مورد محبت و عنایت شما قرار گرفته ام.
8( نام بزرگ من رضاست.

»مدیرعامل سازمان هدفمندسازی 
یارانه های کشور« پاسخ داد:

یارانه مهر ماه چه زمان واریز می شود؟
امید حاجتی مدیرعامل سازمان هدفمندسازی یارانه های 
کشور از واریز یکصد و بیست و هشتمین مرحله یارانه 
نقدی به حساب سرپرستان خانوار در ساعت ۲۴ روز سه 
این خبر  با اعلام  شنبه ۲۰ مهر ماه ۱۴۰۰ خبر داد، وی 
عنوان کرد: واریز این مرحله از یارانه نقدی، مانند سنوات 
افزایش  ازای هر نفر ۴۵۵,۰۰۰ ریال به همراه  گذشته به 
حمایت  تحت  مددجویان  خانوارهای  مستمری  حداقل 
کمیته امداد امام خمینی )ره( و سازمان بهزیستی کل 
کشور به حساب سرپرستان محترم خانوارها واریز و قابل 

برداشت خواهد بود.

گزارش

نویسنده  موفق،  کارآفرین  بانوی  جعفرزاده  معصومه 
دوکتاب »قانون جذب ثروت« و »تغییر باور مالی«، مربی 
بین المللی مهارت های زندگی و کارآفرینی و مدیر موسسه 
ساماندگی  مرکز  نخستین  از  خوشبختی  مسیر  جذب 
مشاغل خانگی کشور در کرج بازدید و از تولیدات زنان 

کارآفرین در این مرکز حمایت کرد. 
وی ضمن بازدید این مرکز از محصولات زنان کارآفرین 
در همه  باید  نگاه مثبت  داشتن  و گفت:  حمایت کرد 
ما رسوخ کند و باور داشته باشیم که همه افراد جامعه 
وظیفه دارند از تولیدکننده و کارآفرین حمایت کنند و 

مسئولان نیز باید به سراغ این افراد بروند.
جعفرزاده با بیش از ۲۰ سال سابقه تحقیق و پژوهش در 
زمینه ی قانون جذب و تغییر باور مالی، ضمن تشویق 
بانوان کارآفرین حاضر در این مرکز، بسته های  آموزشی 
است را در بین غرفه داران توزیع کرد و این نوید را داد که و کتاب های خود را که این روزها مورد اقبال قرار گرفته 

در آینده نزدیک آمادگی مشاوره و راهنمایی هرچه بیشتر 
به بانوان موفق در زمینه کارآفرینی را دارد.

نویسنده کتاب های قانون جذب ثروت و تغییر باور مالی 
با تاکید بر اینکه کارآفرینی و اشتغال زایی تنها مخصوص 
آقایان نیست، اظهار داشت: اگر بانوان جامعه توانایی های 
کردن  شکوفا  جهت  در  و  بشناسند  درستی  به  را  خود 
این توانایی ها قدم بردارند، می توانند در زمینه تولید و 
کارآفرینی نیز موفق باشند، همانطور که درخشش بسیاری 

از بانوان در عرصه گواهی بر این امر است.
مدیر موسسه جذب مسیر خوشبختی که با نام مستعار 
زاده در فضای کسب و کار شناخته می  مصیح جعفر 
شود در ادامه با اشاره به آن که در مجموعه خود دوره های 
استقلال مالی با محتواهایی تحت این عنوان برای بانوان 
کارآفرین برگزار می کنیم، افزود: من معتقدم ضعف در 
محصولات  عرضه  در  بازدارنده  عوامل  از  یکی  تبلیغات 
که  داریم  بسیاری  توانمند  بانوان  کشور  در  ما  است، 

آموزش مناسبی ندیده اند و درک درستی از تبلیغات ندارند 
از این رو به خوبی نتوانستند محصولات خود را عرضه 
کنند. ما در مجموعه خود دوره  های مختلف آموزشی را 
برای بانوان برگزار می کنیم و آمادگی هرگونه حمایت از 
بانوان توانمند را داریم و همه افرادی که تصمیم به ورود 
آدرس سایت:  به   توانند  دارند می  در عرصه کارآفرینی 

www.jafarzade.com مراجعه کنند.
با  را  دقایقی  کرج  خانگی  مشاغل  نمایشگاه  مهمان 
به  دائمی  نمایشگاه  این  کنندگان  برگزار  و  مسئولان 
گفت وگو نشست و با تبادل اطلاعات و تجربیات دو طرفه 
مقدمات همکاری جهت حمایت از تولیدکنندگان مطرح 

شد.
گفتنی  است، نخستین مرکز ساماندهی مشاغل خانگی 
با همکاری جهاد دانشگاهی البرز، شهرداری کرج و اداره 
کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی البرز راه اندازی شده و قرار 
است ضمن ارائه خدمات، دریچه ای تازه را به روی فعالان 

مشاغل خانگی باز کند.

بانوان می توانند در زمینه تولید و کارآفرینی موفق باشند؛ 

بازدید و حمایت »مادر موفقیت ایران«  از نخستین نمایشگاه مشاغل خانگی کرج 

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »فرزاد نامی«
- شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد

راه و مسکن

رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی گفت: تاکنون ۱۵۰ هزار 
واحد مسکونی روستایی برای دریافت تسهیلات خرید و 
ساخت به بانک عامل معرفی شده که برای ۸۰ هزار واحد 
امضای  مراسم  نیکزاد  اکبر  است،  شده  امضا  قرارداد  آن 
تفاهمنامه همکاری با یکی از موسسات مالی، با اشاره به 
برنامه دولت سیزدهم مبنی بر تولید سالانه یک میلیون 
مسکن در کشور افزود: برنامه ریزی ها برای اجرای این طرح 

انجام شده و نخستین جلسه شورای عالی مسکن نیز با 
حضور رئیس جمهوری برگزار شد.

وی افزود: بنیاد مسکن از سال ۸۴ تاکنون سالانه ۲۰۰ هزار 
مسکن در روستاها احداث و نوسازی کرده است که تاکنون 
۵۰ درصد واحدهای مسکونی روستایی نوسازی و مقاوم 
سازی شده است و در سال ۱۴۱۰ جشن پایان نوسازی و 

مقاوم سازی خانه های روستایی را برگزار می کنیم.
رئیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی با اشاره به واگذاری 
تکلیف ساخت سالانه ۲۰۰ هزار واحد مسکونی در شهرهای 
زیر ۱۰۰ هزار نفر به این بنیاد ادامه داد: بنابراین سالانه ۴۰۰ 
هزار واحد مسکونی در کشور با اقدامات بنیاد مسکن احداث 

خواهد شد.
نیکزاد ادامه داد: ساخت واحدهای مسکونی با محوریت 
مردم است و این بنیاد تأمین اراضی و معرفی برای دریافت 
تسهیلات را در دستور کار دارد، برای تخصیص تسهیلات به 
این واحدها مشکل خاصی نداریم و تاکنون ۱۵۰ هزار واحد 
مسکونی روستایی به بانک عامل معرفی شده که برای ۸۰ 

هزار واحد آن قرارداد امضا شده است.
نیکزاد توضیح داد: هر پرونده ای که منجر به ساخت مسکن 
روستایی می شود به این صورت است که متقاضی روستایی 
به بنیاد مسکن مراجعه و درخواست مجوز می کند؛ سپس 
برای صدور پروانه و دریافت وام از بانک به نهادهای ذیربط 
معرفی می شود. به ازای هر واحد ۵ مرتبه نظارت از سوی 
ناظر نظام فنی روستایی انجام و در صورت تأیید، تسهیلات 

در ۵ مرحله واریز می شود.
بنابراین آماری که بنیاد مسکن درباره تعداد  افزود:  وی 

ساخت و سازها ارائه می دهد، به دلیل داشتن سامانه خاص 
بسیار دقیق بوده و اینکه گفته می شود در برخی از سال ها، 
هیچ واحدی احداث نشده، صحت ندارد و ما هر ساله ۲۰۰ 

هزار واحد در روستاها احداث کردیم.
تفاهم نامه همکاری بنیاد مسکن انقلاب اسلامی و صندوق 
کارآفرینی امید پیش از ظهر امروز با حضور »اکبر نیکزاد« 
رئیس این بنیاد و »اصغر نورالله زاده« مدیرعامل صندوق 
امید با هدف تحقق محرومیت زدایی از روستاها و شهرهای 

محروم به امضا رسید.
بر اساس این تفاهم نامه صندوق کارآفرینی امید مبلغ ۳۰ 
میلیارد تومان و بنیاد مسکن ۱۵ میلیارد تومان سرمایه 
گذاری کرده و در مجموع ۴۵ میلیارد تومان برای اعطای 
تسهیلات قرض الحسنه اشتغال به افراد معرفی شده از 
سوی بنیاد مسکن برای رفع محرومیت، توسعه کارآفرینی، 
ایجاد اشتغال در روستاها و حمایت از طرح های اشتغال 
زایی مناطق شهری و روستایی کمتر توسعه یافته تأمین 

مالی می شود.
همچنین سقف تسهیلات مذکور ۱۵۰ میلیون تومان با دوره 
شش ماه تنفس و بازپرداخت ۵۴ ماهه و در مجموع ۶۰ 
ماهه به طور قرض الحسنه تعیین شده است که نرخ کارمزد 

آن ۴ درصد خواهد بود.
این تسهیلات به صورت مرحله ای و در صورت تأیید بنیاد 
مسکن انجام خواهد شد. هر دو نهاد بر تثبیت واحدهای 
کسب و کار و نحوه هزینه کرد این تسهیلات نظارت خواهند 
داشت. تضامین پرداخت تسهیلات طبق دستورالعمل های 

صندوق امید دریافت می شود.

»رییس بنیاد مسکن« اعلام کرد:

معرفی ۱۵۰ هزار واحد مسکونی روستایی به بانک برای دریافت تسهیلات

رضا شاعری

  نویسنده
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استان ها
خوردن میوه در این ساعات ممنوع!

لوک کوتینیو، مربی سبک زندگی و سلامتی در مطلبی توضیح داد: خوردن میوه در عصر می تواند برنامه خواب را مختل کرده و روند هضم را با مشکل 
مواجه کند. که میتوان آن ها را تجزیه کرد. آن ها منبع عالی انرژی فوری هستند، در عین حال سطح قند خون را نیز افزایش میدهند، نزدیک بودن 
مصرف آن ها به زمان خواب ممکن است به دلیل افزایش سطح قند خون، خواب شما را مختل کند. علاوه بر این، بعد از غروب آفتاب، متابولیسم ما 

کند میشود و هضم کربوهیدرات ها برای این سیستم گوارش دشوار است. بهترین زمان برای میوه خوردن صبح زود با معده خالی است.

لرستان

رئیس سازمان جهادکشاورزی لرستان از تولید ۳ درصد 
گوشت مرغ کشور در استان خبر داد، اسفندیار حسنی مقدم 
در جلسه ستاد تنظیم بازار مرغ که با حضور فرماندار دورود 
و مدیرکل هماهنگی امور اقتصادی استانداری لرستان برگزار 
شد، اظهار کرد: کشور از یک سال گذشته با چالش مرغ 
روبرو بوده که با پیگیری های متعدد و برگزاری جلسات 
مختلف توانستیم طی این چند ماه اخیر تعادل نسبی را 

در بازار برقرار کنیم.
دکتر حسنی مقدم با بیان اینکه منحنی تولید مرغ در تمام 
جهان از نوع سینوسی بوده و تنها مربوط به ایران نیست، 
افزود: ممکن است در زمان هایی تولید بالا و قیمت پایین 

بیاید و بالعکس؛ بنابراین تولید، خطی نیست.
رئیس سازمان جهادکشاورزی لرستان سرانه 

مصرف گوشت مرغ در دنیا را بین 
۱۵ تا ۱۸ کیلوگرم عنوان کرد و گفت: 
این مقدار در کشور بین ۲۷ تا ۲۸ 
کیلوگرم بوده و در لرستان حدود ۳۰ 

کیلوگرم است.
دکتر حسنی مقدم با تاکید بر لزوم اصلاح الگوی مصرف 
اظهار کرد: هم اکنون ۳ درصد مرغ کشور در لرستان تولید 
می شود و این استان ۲.۲ درصد جمعیت ایران را به خود 
اختصاص داده است که تقریبا ۲۰ هزار تن در سال مازاد 

تولید داریم.
رئیس سازمان جهادکشاورزی لرستان از جوجه ریزی 2/9 

میلیون قطعه طی مرداد امسال در استان خبر 
داد و با بیان اینکه از این مقدار جوجه 

تقریبا ۴۵۰۰ تن مرغ تولید خواهد 
شد، افزود: روزانه حدود ۱۵۰ تن 
با  و  داریم  مرغ  گوشت  تولید 
این میزان هم می توان مصرف 

استان را مدیریت کرد.
با  حسنی مقدم  دکتر 

تاکید بر اینکه مصرف 
گوشت مرغ هر 

بر  شهرستان 
سرانه  مبنای 

جمعیتی 

آنجا باشد، ادامه داد: همچنین ضروری است توزیع کل 
استان بر اساس سامانه کابوک صورت پذیرد.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی لرستان با اشاره به لزوم 
تسویه حساب با مرغداران استان بیان کرد: باید حساب 
کرد که چه مقدار دان و جوجه ریزی داشته اند و با احتساب 
تلفات بررسی شود، مدیر هر شهرستان با نظارت بازرسی 
این مهم را پیگیری کرده و در تخلیه مرغ از مرغداری ها 

کمک کنند.
دکتر حسنی مقدم یادآور شد: سه شهرستان بروجرد، سلسله 
و کوهدشت تولید مازاد دارند و پیشنهاد می شود بین 
شهرستان هایی که کمبود دارند، توزیع شود اما اولویت 

با نیاز خود شهرستان است.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی لرستان از صدور مجوز ۶ 
مرغداری در دورود خبر داد و گفت: همچنین با ساخت 
یک واحد کشتارگاه صنعتی مدرن در این شهرستان 
موافقت می شود، وی با بیان اینکه ضروری است 
که ذخایر پشتیبانی نیز نهایی شوند، ادامه داد: 
هر زمان که تولید کم تر از عرضه بود از این 

ذخایر استفاده خواهد شد.
اشاره  با  پایان  در  حسنی مقدم  دکتر 
به میزان جوجه ریزی استان در چهار 
لازم  پیگیری های  باید  گفت:  دوره 
جهت افزایش این دوره ها صورت گیرد 
صورت  به  نیز  بازار  تنظیم  جلسات  و 

هفتگی برگزار شوند.

»رئیس سازمان جهادکشاورزی استان لرستان« خبر داد:

۳ درصد گوشتِ مرغ کشور در لرستان تولید می شود

البرز

بوشهر

»رییس اورژانس و مرکز فوریت های 
پزشکی استان البرز« خبر داد:

نجات جان مادر باردار
 با اورژانس هوایی

البرز  استان  پزشکی  فوریت های  مرکز  و  اورژانس  رییس 
گفت: مادر باردار به علت رسیدن زمان زایمان و مسیر دور 
امکان رفتن به مرکز درمانی را نداشت و با کمک بالگرد 
اورژانس به بیمارستان منتقل شد؛ هم اکنون حال نوزاد و 
مادر مساعد است، مهرداد بابایی، رییس فوریت های پزشکی 
و اورژانس استان البرز، در جمع اصحاب رسانه، گفت: صبح 
روز یکشنبه ۱۸ مهر ماه، یک مورد ماموریت زایمان مادر 

باردار به پایگاه اورژانس ۱۱۵ دیزین اعلام شد.
این مقام مسؤول افزود: بلافاصله آمبولانس این پایگاه به 
محل اعزام شد. مادر بعلت فرا رسیدن زمان زایمان و شروع 

دردهای متعدد امکان رفتن به مرکز درمانی را نداشت.
وی یادآور شد: با توجه به دوری مسافت از بیمارستان و 
شرایط خاص مددجو و امکان آسیب به نوزاد، بالگرد اورژانس 
باردار را به کرج  البرز به محل اعزام شده و مادر  هوایی 
انتقال دادند. بابایی اظهار کرد: سپس تیم اورژانس شامل 
تکنسین های خانم و آقا در حال انجام اقدامات حمایتی و 
درمانی، بیمار را سریعاً به بیمارستان امام علی )ع( منتقل 
کردند. رییس اورژانس و مرکز فوریت های پزشکی استان 
البرز با اشاره به اینکه حال مادر و نوزاد مساعد است، اضافه 
کرد: خوشبختانه با تلاش ستودنی تمامی پرسنل درگیر در 
این ماموریت، این مادر نخستین فرزند خود را در سلامت 

کامل به دنیا آورد.

»بازرس کل استان بوشهر« خبر داد:

 900  خودرو وارداتی با برند های »بنز، 
لکسوس و هیوندا« در انبار های 

نگهداری کالا های  قاچاق توقیف شد
بازرس کل استان بوشهر اعلام کرد: توقیف  ۹۰۰  خودرو وارداتی 
با برند های بنز، لکسوس و هیوندای در انبار های نگهداری 
بوشهر  اقتصادی شماره ۲  ویژه  در منطقه  قاچاق  کالا های  
تعیین تکلیف می شود، اسحق شهبازی، بازرس کل استان 
بوشهر همراه مدیریت اداره جمع آوری و فروش اموال تملیکی 
استان بوشهر و سربازرس گروه اقتصادی از مجتمع انبار های 
ویژه  منطقه  در  واقع  قاچاق  و  متروکه  کالا های  نگهداری 

اقتصادی شماره 2 بوشهر بازدید کرد.
در این بازدید مقرر شد بازرسی کل استان بوشهر موضوع توقیف 
حدود 900 دستگاه خودرو وارداتی با برند های بنز، لکسوس، 
هیوندای و... و همچنین حدود 450 موتورسیکلت سنگین 
خارجی و 16 کانتینر داروی فاسد را جهت اتخاذ تصمیم در 
سطح ملی به استحضار ریاست سازمان بازرسی کل کشور 

منعکس کند.
مدیرکل اموال تملیکی گزارشی از اقدامات صورت گرفته در 
راستای بازدید های قبلی، حجم مزایده های برگزار شده و کالای 

فروش رفته را ارائه کرد.
در ادامه مقرر شد، نسبت به تنظیم فهرست کالا های رسوب 
شده که دارای شرایط امحا هستند، اقدام و مکاتبات لازم را با 
قید تسریع انجام و نتیجه را گزارش کنند، همچنین با توجه 
به دپو حجم زیادی کالا های فاسد شدنی از جمله خوراکی و 
آشامیدنی هماهنگی شد تا در اولین مزایده ماهانه تعیین 
تکلیف شوند. مضافاً این که محموله کاپوچینو که در سال 
گذشته به ضبط قطعی دولت درآمده بود به مقدار 15 کانتینر 
که در معرض فساد قرار داشت، طی بازدید های ماه های گذشته 
و با پیگیری مستمر بازرسی کل و اقدامات قضایی ترخیص شد 
که مانع از فساد محموله به ارزش بیش از 100 میلیارد ریال شد.

البرز

و  شهری  اقتصاد  هوشمند،  شهر  کمیسیون  رئیس 
کاهش  گفت:  کرج  شهر  اسلامی  شورای  مشارکت های 
بودجه سالِ جاری سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی از 
۵۲ به ۲۰ میلیارد تومان ظلم آشکار به نیازهای حوزه ایمنی 

و نیازمند بازنگری جدی است.
از دستور در جلسه رسمی  ایزدیار طی نطق پیش  عمار 
نیروها و  از  اظهار داشت: ۲۴۰ تن  پارلمان شهری کرج 
فرماندهانِ عملیاتی سازمان آتش نشانی طی سال های ۸۰ 
الی ۸۴ جذب شده اند که بنا بر قوانین بیمه تا افقِ ۱۴۰۴ 
بازنشسته خواهند شد که به منظور جلوگیری از ابتلا به فقرِ 
نیروی متخصص نیازمند برنامه ریزی مدونی هستیم، به 
نحوی که همچون کلانشهر تهران ابتدا آزمون های عملی 
و آمادگی جسمانی برای بکارگیری جایگزینان آتش نشانان 

برگزار و سپس مراحل تئوری و علمی طی گردد.
فرماندهان  مسئولیت  حق  تغییر  »عدم  از  مسئول  این 
تاکنون«،   ۹۷ سالِ  از  ها  ایستگاه  روسای  و  عملیاتی 
»مشابهت قراردادِ بیمه تکمیلی آتش نشانان به رغم مواجهه 
با خطرات جانی با بیمه سایر کارکنان ستادی« و »عدم 
تخصیص غذای روزانه به تعدادی از نیروهای آتش نشانی« 
به عنوان دغدغه هایی یاد کرد که ضرورت دارد در اسرع وقت 

مورد توجه و رسیدگی شهردار کرج قرار گیرند.

تبدیل ساختمان  به  اشاره  با  کرج  پارلمان محلی  عضو 
دانشگاه آتش نشانی به کارخانه نوآوری، خواستار پیگیری 
مصوبه احداث مجموعه عملیاتی، فرهنگی و ورزشی آتش 
نشانان در اراضی کیانمهر شد و همچنین با تاکید بر نیازهای 
شهر، بر راه اندازی مرکز فرماندهی مدیریت بحران شهری در 
ساختمان نیمه کاره اراضی تپه مرادآب اسلام آباد اصرار کرد.

ایزدیار با بیان اینکه »متاسفانه در کرج عملیات های شبیه 
سازی شده برای امداد و نجات های آسانسور، نجات از چاه 

و امداد در ارتفاعات نداریم و نیروها 
به ناچار آموزش ها را در حوادثِ 

واقعی فرا می گیرند.« گفت: 
فشارِ  بر  مبنی  شنیده ها 
مدیریت  سابق  مسئولانِ 
انتصاب  برای  شهری 
افراد کم تجربه به عنوان 
عملیاتی  فرماندهان 
ها  ایستگاه  روسای  یا 

ای  مسئله 

نیست که مورد کم توجهی قرار گیرد، چرا که حوزه ایمنی 
عرصه ای خطیر و پُرمسئولیت است.

عضو شورای شهر کرج تصریح کرد: فی الحال تنها نردبانِ 
آنجا  از  و  دارد  مرتفع آتش نشانی عمری سه دهه ای 
صورت  به  عمدتاً  تجهیزات  خریداری  قراردادهای  که 
تهاتری منعقد می شوند امکانِ خرید از برندهای مطرح 
جهانی نیست و پیمانکاران نیز امکانات درجه دو یا سه 
را خریداری می کنند که عملاً قابلیت استفاده ندارند و 
اکنون بالابر ۶۴ متری خریداری شده نیز برای اهتزاز پرچم 
های مناسبتی در میدان جمهوری استفاده می شود و 
متاسفانه برغم ممنوعیت ها اما بعضاً برای استفاده 
از خودروهای آتش نشانی جهت شستشوی معابر 
پایانی  بخش  در  ایزدیار  شود.  می  وارد  فشارهایی 
نمود:  اعلام  بدین شرح  دیگری  تذکرات  سخنانش 
استفاده از دانش عملیاتی نیروهای آتش نشانی تهران 
برای ارتقاء مهارتِ نیروها و فرماندهانِ ایستگاه های 
کرج، اختصاص بودجه برای نوسازی ناوگان مستهلک 
بروز،  و  جدید  آلات  ماشین  خریداری  و  نشانی  آتش 
تخصیص بودجه برای خریداری البسه و تجهیزات 
آتش نشانی برای نیروها با در نظر گرفتن 

شرایط سخت و خاص کاری آن ها.

»عضو شورای اسلامی شهر کرج« مطرح کرد:

کاهش بودجه سازمان آتش نشانی کرج ظلم آشکار به نیازهای حوزه ایمنی است 

فرشید گله داری

 نویسنده و خبرنگار

رئیس سازمان جهادکشاورزی لرستان از جوجه ریزی 2/9 میلیون قطعه طی مرداد امسال در استان خبر 
داد و با بیان اینکه از این مقدار جوجه تقریبا ۴۵۰۰ تن مرغ تولید خواهد شد، افزود: روزانه حدود ۱۵۰ تن تولید 

گوشت مرغ داریم و با این میزان هم می توان مصرف استان را مدیریت کرد. دکتر حسنی مقدم با تاکید بر اینکه 
مصرف گوشت مرغ هر شهرستان بر مبنای سرانه جمعیتی آنجا باشد، ادامه داد: همچنین ضروری است توزیع کل 

استان بر اساس سامانه کابوک صورت پذیرد.
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فرهنگی
حدود 23٪ جمعیت کشور دچار اختلالات روانی هستند!

تغذیه سالم جزئی از شیوه زندگی سالم است و با سلامت روان هم مرتبط است. تغذیه سالم همیشه تغذیه گران نیست بلکه شامل 
تنوع غذایی و مصرف غذاهایی است که برای سلامت انسان ضروری است. یکی از علائم جدی افسردگی کاهش اشتهاست و به جز 
موارد استثنایی افسردگی که موجب پر خوری میشود در اغلب اوقات افسردگی به کم اشتهایی منجر میشود و در هر صورت سلامت 
روان و تغذیه بر هم اثر متقابل دارند، در ایران حدود ۲۳٪ جمعیت به نوعی دچار اختلالات روانی هستند و البته در این مورد نیز استاندارد 

مشخصی در دنیا تعریف نشده است.

کتاب و ادبیات

کدام برنده نوبل را می شناختید؟
آکادمی سوئد در دو سال اخیر دست به انتخاب برندگانی زده 
که نه تنها قابل پیش بینی نبودند بلکه بسیاری از مخاطبان 
آن ها را نمی شناختند، سرنوشت برنده نوبل ادبیات ۲۰۲۱ نیز 
مشخص شد و »عبدالرزق گورنا« نویسنده اهل کشور تانزانیا 
نامی بود که »متس مالم« دبیر دائمی آکادمی سوئد در یک 
نشست خبری در شهر استکهلم به عنوان برنده مهم ترین جایزه 

ادبی دنیا معرفی کرد.
انتخابی که باز هم مثل سال گذشته برای اهالی ادبیات و 
کتاب چهره ای شناخته شده نبود و بر اساس نظرسنجی ای که 
خود سایت نوبل انجام داده ۹۵ درصد از کاربران این سایت 
تاکنون کتابی از »عبدالرزاق گورونا« نخوانده اند و احتمالا این 

افراد شناختی از این نویسنده ساکن در بریتانیا نداشته اند. 
»گورنا« خودش نیز در نخستین مصاحبه خود پس از کسب 
جایزه نوبل ادبیات گفته بود: فکر کردم که یک شوخی است. 
واقعا این طور فکر کردم. چون گمانه زنی ها از چند هفته یا 
گاهی اوقات از چند ماه قبل درباره برنده صورت می گیرد 
بنابراین برنده شدنم چیزی نبود که اصلا به آن فکر کنم. من 
فقط به این فکر می کردم که یعنی چه کسی برنده این جایزه 

می شود. 
آکادمی سوئدی نوبل در سال های اخیر کم به انتخاب های 
جنجالی و یا دور از ذهن دست نزده است؛ از اعطای نوبل 
ادبیات ۲۰۱۶ به »باب دیلن« خواننده و ترانه سرای آمریکایی 
هاندکه«  »پیتر  تا  شد  روبه رو  واکنش ها  از  موجی  با  که 
نویسنده اتریشی که در انتخابی جنجال برانگیز به عنوان برنده 
سال ۲۰۱۹ معرفی شد. دریافت »نوبل« توسط باب دیلن از 
این رو جنجال برانگیز شد که نخستین بار بود این جایزه به یک 
ترانه سرا که عمده شهرت او برای خوانندگی و نوازندگی است، 
اعطا شد. پیتر هاندکه نیز در دوره جنگ بوسنی از نیروهای 
صرب پشتیبانی کرده بود و فردی نژادپرست به شمار می رفت.
سال گذشته هم »لوییز گلیک«، شاعر آمریکایی در حالی به 
عنوان برنده جایزه نوبل ادبیات، به عنوان مهم ترین جایزه 
ادبی جهان شناخته شد که نام او در فهرست های پیش بینی 
برندگان نوبل ادبیات ۲۰۲۰ کمتر به چشم می خورد. بر اساس 
نظرسنجی ای که سایت نوبل ادبیات انجام داده است، ۸۸ 
درصد از کاربران این سایت تاکنون هیچ شعری از »لوییز 
گلیک« نخوانده اند و تنها ۱۲ درصد با آثار او آشنایی داشته اند. 
انتظار  بود  گفته  مصاحبه اش  در  نیز  گلیک«  »لوییز  خود 
کسب جایزه نوبل را نداشته و کاملا از این که آن ها یک شاعر 
آمریکایی سفیدپوست را انتخاب کرده اند، مبهوت شده است. 
واتیونگو«  »نگوگی  فرانسوی،   مشهور  نویسنده  ارِنو«  »آنی 
نویسنده اهل کشور کنیا، »آنه کارسون« شاعر نامدار سوئدی در 
کنار چهره هایی چون »لیودمیلا اولیتسکایا«،  »مارگارت اتوود«، 
»ماریز کُنده«،  »لاسلو کراسناهورکایی«،  »جامیکا کینکید«،  »دَن 
دلیلو«،  »جویس کرول اوتس«، »کان ژو«،  »میرشا کارتارسکو«،  
»توماس پینچن«، »خاویر ماریاس«، »یون فوسه«،  »میشل 
ولبک«، »چارلز سیمیک«، »ادنا اوبراین«،  »هلن سیکسو«،  
»کارل اوه گناسکور«، »کو اون«،  »میا کوتو«، »النا فرانته«، 
»اسماعیل کاداره«،  »پیتر ناداس«، »بوتو اشتراوس«، »کورمک 
مک کارتی«، »فردریک می راکر«، »هیلاری منتل«، »مریلین 
رابینسون«، »یو هوا«، »پتی اسمیت«،  »جی کی رولینگ«، 
»میلان کوندرا«، »استفن گینگ« و »ریچارد عثمان« از جمله 
دیگر چهره هایی بودند که نام شان به عنوان شانس کسب 

جایزه نوبل ادبیات ۲۰۲۱ مطرح بود.

داستان جلد

دومین جلسۀ نمایش و نشست های پاییزی سینماتک 
فیلم کاو  با اکران »سارقان زمان« ساختۀ »تری گیلیام« در 
مرکز تجاری فرهنگی مهراد، با حضور و استقبال مخاطبان 
هنردوست برگزار شد. گردانندگی جلسه برعهدۀ »عباس 
نصرالهی« بود و »مهدی تیموری« و »دانیال هاشمی پور« 
به عنوان منتقدان ثابت و اعضای هستۀ مرکزی ماهنامۀ 
سراسری فیلم کاو، پیرامون این فیلم به گفت و گو با یکدیگر 

و مخاطبان حاضر در مجتمع پرداختند.
سارقان زمان)Time Bandits( دومین اثر از دورۀ »فیلم های 
سفر در زمانی دهۀ 80 میلادی« کانون فیلم مهاراد است. 
فیلمی در ساب ژانر علمی-تخیلی، فانتزی، ماجراجویی 
از کمدی ساتیر و محوریت »سفر در زمان«  و رگه هایی 
بکارگردانی »تری گیلیام« که نخستین بار در سال ۱۹۸۱ 

منتشر شد.
در خلاصۀ داستان این فیلم آمده:»پسرک نوجوانی  بطور 
اتفاقی به گروهی که به دنبال دزدیدن گنجینه های مختلف 

در زمان سفر می کنند می پیوندد...«
پس از نمایش فیلم، نشست تحلیل و بررسی پیرامون اثر 

با حضور مخاطبان حاضر در سالن برگزار شد.
»مهدی تیموری« در ابتدا با اشاره به عقبۀ فیلم ساز و 
سبک شناسی آثار او - خاصه در دهۀ 80 میلادی- گفت: 

»تری گیلیام« به همراهِ اریک آیدل، گراهام چپمن، مایکل 
پیلین)دیگر نویسندۀ همین فیلم(، جان کلیز و تری جونز 
از اعضای اصلی و ثابت گروهِ کمدین های سوررئالیست، 
دیوانه وار و البته خلاقِ »مانتی پایتن« بودند. آن ها از اواخر 
دهۀ 60 میلادی با ساختِ مجموعۀ »سیرک پرندۀ مانتی 
پایتن« قواعدِ ژانری و البته مناسبات فرهنگی -اجتماعی 
در ساحت کمدی های تلویزیونی و آیتمی عصر خویش 
را دستخوش تحولات و بهم ریختگی های فراوانی کردند و 
توانستند به مقبولیت بسیار بالایی نزد توامان مخاطبان-

منتقدان برسند که تاثیر شگفت انگیزِ جسارت و نوعِ کمدی 
آن ها باعث شد تا نگاه به مقولۀ کمدی تلویزیونی به 
پیش و پس از خود تقسیم شود؛ ضمن اینکه موفقیت 
و  به سینما  آن ها  ورود گستردۀ  چشمگیرشان، ضامن 
نتیجتا ساخت فیلم های بسیاری از جمله همین »سارقان 
زمان« شد که با رویکردی هجوآمیز به تقلیدی مسخره گونه 
از تاریخ، افرادِ مهم تاریخ و بسیاری دیگر از مسائل و 

پرسش های حتی فلسفی و نیمه مذهبی می پردازد.
گروهِ  خورشیدی،  هفتاد  دهۀ  اوایل  در  داد:  ادامه  وی 
مجموعۀ تلویزیونی »ساعت خوش« که »مهران مدیری« 
و  اسدی«  »داوود  عطاران«،  »رضا  و  کارگردان  به عنوان 

»ارژنگ امیرفضلی« از دیگر ارکان اصلی  این مجموعه، با 
الهام گیری بسیار در اجرا و نوع نگاهشان به مقولۀ کمدی 
و کلیشه زداییِ رادیویی از آثار آن سال ها، این مجموعۀ 
آیتمیک را به شهرت بی نظیری در آن برهه رساندند و 
مقدمات جریان سازی و تحولات شگفت انگیزی در کمدیِ 
تلویزیونی را ایجاد کردند. البته تفاوت فاحشی که میان 
ساعت  خوشی ها و مانتی پایتنی ها وجود داشت، این بود 
که آن گروهِ انگلیسی مورد حمایت همه جانبه ای قرار گرفت 
که تا سال ها به عنوان آیکان و نماد کمدی شمرده  شدند 
و ضریب نفوذ و میزان تاثیرگذاری شان در فرهنگ عامه با 
»بیتلز« در موسیقی قیاس می شد، اما ساعت خوشی ها 
تلویزیون  زمانِ  آن  محافظه کارانۀ  سیاست های  به دلیل 
فشار  البته  و  و...(  ستاره سازی  از  جلوگیری  بر  )مبنی 
حداکثری برخی رسانه ها، نه تنها تشویق یا حمایتی دریافت 
نکردند، بلکه مجموعه به کل تعطیل و سردمداران اصلی 
مجموعه از جمله مدیری، عطاران و امیرفضلی و نصرالله 

رادش و... چندین سال ممنوع الفعالیت شدند!
وی در ادامه، به ارزش های بصری و فرمیک »سارقان زمان« 
و لحن گزنده اش در تصویرسازی از رابطۀ بشر با خالق در 
عصر مدرن اشاره کرد و جسارتِ فیلم ساز در خلق و عبور از 

شوخی های خط  قرمزی را ستود.

پرسشی  مطرح کردن  با  نصرالهی«  »عباس  ادامه،  در 
درخصوص شیوۀ روایتِ سفر در زمانی و نقش این فیلم 
در کارنامۀ جنجال برانگیزِ فیلم ساز، بحث را به سمتِ دیگر 

منتقد حاضر در نشست برد.
با  را  ابتدایی اش  صحبت های  هاشمی پور«  »دانیال 
از گیلیام آغاز کرد و گفت: خودِ  اشاره به مصاحبه ای 
فیلم ساز در گفت و گویی پیرامون این اثر گفته بود که 
»فیلم های کودک و نوجوان« هیچگاه نه تنها جذابیت 
خاصی برایم نداشته اند که گاه حتی نفرت انگیز بوده اند! 
رویکرد هجوآمیزِ او نسبت به تاریخ، فیلم های کودک و 
نوجوان، سفر در زمان و اساسا همه چیز، علاوه بر اینکه 
بیانگر جسارتِ اوست، به نوعی بیانیۀ فیلم سازی او در 
مقابله با چنین فیلم های تینیجری در سینمای جریان 

اصلی به حساب می آید.
هاشمی پور ادامه داد: باید صادقانه اعتراف کنم امروز که 
برای دومین بار با فیلم مواجه شدم، بیش از پیش به آن 
علاقه دارم. سوای شوخی های جسورانه، فیلم تئوری های 
بسیار بامزه ای را مطرح و سپس همان ها را به سخره 
می گیرد. از جملۀ شوخی کاراکترِ »قادر متعال«)!( با فرضیۀ 
تکاملِ داروین و یا بحث »اراده و اختیار« من بابِ لزوم 

وجود »شیطان« در خلقتِ بشر. گیلیام و دیگر همکارش، 
فیلم نامۀ شسته رفته ای به روش سیدفیلدی اما با ساختاری 
اپیزودیک یا به عبارتی بهتر، خرده پیرنگ محور نوشته اند و 
در اینجا، برخلاف فیلم هفتۀ گذشته )جایی در زمان، ژَنت 
شوارک( نوعِ سفر در زمانی که در فیلم می بینیم، کاملا 
منطبق بر الگوهای فانتزیِ ساب ژانر فیلم های سای فای 

است. 
وی ادامه داد: فیلم دستاوردهای بسیاری زیادی در حیطۀ 
اجرایی و شوخی های بکرش دارد. بنظر من، گیلیام مصداق 
همه چیز شوخی  با  او  است!  دیوانه  کارگردانِ  یک  بارز 
می کند و هیچ ابایی از این مسئله ندارد. فکر می کنم 
همین مسئله است که تمایز ویژه ای میان او و برخی دیگر 
از همتایانش در این نوعِ خاص از فیلم سازی ایجاد کرده 

است.
در ادامه، پرسش ها و نظراتی از سوی مخاطبان حاضر 
فضایی  شکل گیری  باعث  که  شد  مطرح  نشست  در 

دیالوگ محور در نشستِ پس از اکران شده بود.
هاشمی پور در پایان صحبت هایش گفت: شاید برخی از 
ایرادات جزئی بخصوص در پایان بندی اثر به فیلم وارد 
باشد، اما مسئلۀ مهم تر، نگاهِ و رویکرد کلی ما نسبت 
به اینگونه فیلم هاست. بنظرم باید بپذیریم که سینما به 

چنین فیلم های دیوانه واری هم نیاز دارد. همانگونه که به 
»سانشوی مباشر«، »داستان توکیو«، »پدرخوانده«، »سرود 
سرخ«، »استاکر«، »پنجره عقبی« و... احتیاج دارد. گاهی 
باید پاپ کورنی در دست داشت و نشست پای پردۀ بزرگ تا 

فقط و فقط لذت برد!
تیموری صحبت هایش را با انتقاد از یک سوم پایانیِ فیلم 
به پایان برد و خاطرنشان کرد: فیلم شروع شجاعانه ای 
درجه یک؛  و  بکر  بسیار  شوخی هایی  همچنین،  دارد. 
اما تصور می کنم خودِ گیلیام تا حد نسبتا قابل توجهی 
مغلوبِ ایده های تصویری و درخشانش شده و نتوانسته 
در نقشِ مولفی بی رحم از اضافات کار بکاهد تا با فیلمی 
جمع وجورتر و منسجم تر مواجه باشیم. در مجموع نظر 
بسیار مثبتی نسبت به فیلم دارم اما از معدود مشکلاتی 
که با آن دارم، عدم خلاقیت و یکسانی موقعیت ها و از 
قضا قابل پیش بینی بودنشان در یک سوم پایانی است. 
شاید اگر - فارغ از تفسیرهای موجود از حیث کارکرد عددِ 
»هفت« در فیلم- با تدوینی پویاتر و بهتر، خصوصا از حیث 
کاهش برخی از صحنه های زائد که کارکرد دراماتیکی و 
پیشبرنده ای هم ندارد مواجه بودیم، فیلم در مرتبۀ بالاتری 

هم قرار می گرفت.

دومین هفتۀ فیلم های پاییزی سینماتک فیلم کاو با نمایش »سارقان زمان« برگزار شد؛

هجوِ تاریخ با  زبانِ سینما
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ورزشی »دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »حميد كرم بيگی«
 - پیشکسوت سابق هندبال - را گرامی می دارد

توپ تور

مستطیل سبز

شاخه های خشکیده درخت تنومند »والیبال اصفهان«؛

سکوت و بی تفاوتی تا کی!؟

مشکل زمین تمرین آبی ها حل شد؛

خیال فرهاد راحت شد!

روزی و روزگاری والیبال اصفهان سرآمد والیبال استان های 
کشور بود، والیبالیست های دیار نصف جهان یلی بودند در 

والیبال ایران!
نهال ریشه دار والیبال اصفهان از دهه ۴۰ به باروری رسید و 
به درختی تنومند بدل شد و سر به فلک کشید تا جوانان 
خوش قد و قامتی همچون مرحوم حسن رهنما، شهباز 
صدری، محمد نصیر کوهی، هوشنگ حق شناس، محمدعلی 
عقیق، بهمن تکش، جلیل ورد، جواد پرورش، حسین ورد به 
سرپرستی شادروان حسن نجفی در مسابقات قهرمانی کشور 
سال ۱۳۴۷ در سالن مهران مشهد مقدس کولاک کنند و 
تماشاگران فهیم و والیبال شناس مشهد را که شاهد هنرنمایی 
مفاخر والیبال اصفهان در مصاف با تیم قدرتمند تهران بودند 

که از ملی پوشان سود می برد را به وجد آورند.
مسابقه ای که ۵ ست به طول انجامید و دلاورمردان حاشیه 
نشین زاینده رود مبارزه جانانه ای را به نمایش گذاشتند اما 
ست پنجم مغلوب ۱۳/۱۵ ناداوری شدند و در نهایت نایب 

قهرمان کشور گردیدند.
جوانان پرشور و بانگیزه ای دیگری که جایگزین بزرگان نامداران 
قدیمی شدند، هرکدام در والیبال ایران شهره و صاحب نام 

بودند و با تمام وجود برای سربلندی والیبال شهر گنبدهای 
فیروزه ای) اصفهان( از جان مایه گذاشتند و کسب افتخار 

کردند.
بازیکنانی نظیر مهدی منتظر، مهدی قطوری، احمد طائبی، 
حسین رجایی، احمد خلیفه سلطانی، مرتضی مامُوریان، 
مرحومان )مجید هژبر پور، سید مرتضی سجاد، رسول ایرانزاد 
محمد فاتحی( مجید خلیلی، محسن مغزی، سعید عقیلی 
و در نسل های بعد شهرام کریمی، حسین بهادری، مهران 
زارع، محسن عندلیب، فرهاد کاوه آهنگران، مهرداد سلطانی، 
علی صیاد نصیری، داریوش شیبانی، پیمان کریمی، هومن 
باقری، علیرضا مباشری، نسعود غلامی، علی جلالی، علیرضا 
نصر اصفهانی، سروش معصومی، محمد جواد معنوی نژاد، 
برادران فرزاد و فرهاد ملا بهرامی و... ده ها بازیکن دیگری که 
از جمله والیبالیست های شایسته اصفهان بودند و به تیم های 
ملی راه پیدا کردند که در آینده به بازیکنان شهرستان ها به ویژه 
کاشان خواهیم پرداخت که جوانان صاحب نام و ملی پوشی 
مانند میرمصطفی شجاعی، امیر غفور، برادران میرآفتاب و... 

داشته است.
از تکرار مکررات بیزارم  به ویژه در نوشتن سوءمدیریت ها و عدم 
توجه به پایه و کار زیر بنایی و سازندگی سال  های اخیر که 
متأسفانه از دید مقامات مسئول ورزش استان پهناور اصفهان 
پنهان مانده است و خسته شدم از بس نوشتیم ولی چشم 
بینائی نبود که به والیبال اصفهان توجه ویژه ای داشته باشد 

و از جوانان بومی حداکثر استفاده را به عمل آورد.
از آن جایی که معضلات والیبال این دیار کهن به صورت 
دائمی رخ نمائی می کند و بجای رشد وتوسعه و کاسته شدن 
از مشکلات این رشته پرطرفدار  بخصوص در شهرستان های 
والیبال خیز گلپایگان،  خوانسار،  شهرضا، مبارکه، نجف آباد، 

دولت آباد، تیران و کرون،  فریدن وحتی کاشان که روزگارانی 
حرف اول را در والیبال استان اصفهان می زدکاسته شود، که 

روز به روز هم فزونی پیدا کرده است. 
اصولأ وقتی با گذر زمان و افزایش تجربه و تازه شدن تفکرات 
و بالا رفتن دانش مربیان انتظارات بیشتر می شود، اهالی 
والیبال از مسئولان می خواهند به موازات پیشرفت والیبال در 
ایران، مشکلات زیرساخت  های پایه و کار سازندگی با درایت 
مدیرانی که در راسُ امور قرار می گیرند کاسته شود  نه فزونی 

یابد!
استانی که معدن استعدادهای ناب و آسمانی پر از ستاره 
والیبال ایران بود، در پنج شش سال  اخیر در سایه عدم برگزاری 
مسابقات استانی و بکارگیری مربیان سازنده و زحمت کش در 
شهرستان هایی که مشتاقانه برای رشد والیبال شهرشان تلاش 
می کردند، بی ستاره شده و زمینه نارضایتی و گلایه مندی اکثر 
مربیان تحصیل کرده و بادانش را فراهم نموده است، افت 
ورزش والیبال اصفهان بعد از انحلال تیم های دسته یک فولاد 
مبارکه در دهه ۷۰ که با مربیگری محمد صادق پشنگ به 
نتایج خوبی دست پیدا کرد و تیم لیگ برتری ذوب آهن که 
با مرحوم حسن رهنما، آندره پاتراکف، امیر حیدری، مسعود 
صالحیه و... همواره جزو سه تیم لیگ برتر  کشور بود، رفته 

رفته شاخ و برگ این درخت تنومند، را به خشکی نهاد!
انجامید و نگرانی های  حقایق تلخی که ۱۲ سال به طول 
بی حدی برای اهالی والیبال اصفهان پیش آورد! سرانجام 
خانواده بزرگ والیبال اصفهان با پرسه در هیاهوی دی ماه سال 
۱۳۹۲ با این امید و آرزو پشت سر نهادند که با انتخاب تیمور 
باجول که خود را از خانواده والیبال اصفهان می داند، والیبال 
دیار زاینده رود از بحران رهایی یابد، اما انتظارات اهالی والیبال 
با انتخاب باجول هم برآورده نشد و در چهار ساله اول مدیریت 
ضعیف و مدیریت قائمی به فرد رئیس هیاتُ از راه دور، 
نه تنها والیبال استان پیشرفتی نداشته که درجا زده و نه 
ذوب آهن، نه فولاد مباركه سپاهان برای ادامه تیمداری در 
لیگ برتر روی خوش نشان ندادند و وعده های پوچ و توخالی 
رئیس ناکارآمد باعث شد تا نگرانی پیشکسوتان و نخبگان 

والیبال اصفهان بیش از پیش شود!
متاسُفانه پس از پایان دوره چهار ساله رئیس هیاتُ مجمع 

تشریفاتی و نمایشی محمدرضا داورزنی که بحثهای مهم 
و گوناگونی پیرامون انتخاب مجدد باجول که با ترفندهای 
عوامل دست نشانده وی در هیأت های والیبال شهرستان ها 
ووحتی جابجایی روُسای هیاتُ هایی که حاضر نبودند به 

باجول رایُ دهند، این نگرانی ها را فزونی بخشید.
تیمی هم که با نام پدافند هوایی با مربیگری علی بهرامی نیا 
عنوان قهرمانی را کسب کرده بود و به لیگ برتر راه یافته 
بود، بخاطر عدم حمایت از سوی هیاتُ والیبال به شهرستان 
کاشان منتقل شد که بحث و حدیث های خاص خود را دارد و 
به یاری خدا در روزهای آینده بیشتر به آن ها خواهیم پرداخت 
و اما با روی کار آمدن مجدد آقای محمدرضا ساکت به عنوان 
مدير عامل باشگاه فولاد مباركه سپاهان و حمایت همه جانبه 
اداره کل ورزش و جوانان استان، تیم لیگ برتری فولاد مباركه 
سپاهان فعالیت گسترده ای را آغاز کرد اما به استثنای دو 
بازیکن از اصفهان )علیرضا مباشری و فرزاد ملابهرامی( با 
وجود بیش از ۲۵ مربی بین المللی و بازیکنان لژیونر و ملی 
پوش همه بازیکنان و کادرفنی غیربومی هستند که اخیراً 
شنیده می شود به احتمال زیاد مسعود غلامی هم که اصالتاً 
اصفهانی است به این تیم ملحق خواهد شد، که پس از پایان 
مسابقات چهارجانبه، به این  موضوع هم خواهیم پرداخت. 

و اما مدیران دلسوزی که درقدیم و ۲۸سال گذشته برای 
رشد و شکوفائی و افتخار آفرینی والیبال اصفهان منشاء 
خدمات ارزشمندی بودند، یاد کنیم و قدردان زحماتشان 
باشیم. استاد حسین توصیفان، استاد جواد پرورش چه 
در دوران معاونت ورزش اداره کل تربیت بدنی و چه در 
بوده و همچنین  تیم ذوب آهن  سال هایی که مدیرفنی 
و  یزدانی  علی  پرورش،  جواد  آقایان  ارزشمند  خدمات 
منصور ملاوردی فرمانداران و روُسای سابق هیاُت والیبال، 
سیستانی،  فرهاد  یاد  زنده  دهقانی،  حیدر  حاج  مرحوم 
دانشگاه  استاد  ذوالاکتاف  وحید  دکتر  نیمافر،  احمد 
اصفهان، مهندس هوشنگ عشایری مدیر کل راه و ترابری، 
مهندس هاشم امینی مدیر عامل شرکت آب وفاضلاب 
اصفهان که الحق در مست رئیس هیاُت برای پیشرفت 
والیبال نوین وقت گذاشتند و با درایت مدیریت کردند، 

یادشان را گرامی بداریم.

اعضای تیم استقلال از این پس تمرینات خود را در زمین 
صنایع دفاع برگزار می کنند، بعد از کش و قوس های فراوان 
مدیران باشگاه استقلال موفق شدند مشکل زمین تمرین این 

تیم را حل کنند. استقلال از حدود یک سال پیش با مشکل 
زمین تمرین دست و پنجه نرم می کرد اما با آمدن مصطفی 
آجورلو این مدیر وعده حل مشکل را داد و حالا به وعده اش 

عمل کرده است.
بعد از تایید نهایی زمین چمن صنایع دفاع واقع از میدان 
نوبنیاد تهران توسط فرهاد مجیدی و بیژن طاهری قرارداد این 
مجموعه با استقلال در نهایت روز گذشته امضا شد و آبی ها 

دیگر مشکل زمین نخواهند داشت.
بنا بر توافق انجام شده اعضای تیم استقلال از این پس 

به زمین صنایع دفاع می روند و به طور دائم تا پایان فصل 
تمرینات خود را در این مجموعه برگزار می کنند، زمین صنایع 
دفاع در زمان حضور صباباتری تهران در لیگ برتر مورد استفاده 
این تیم بود. این زمین که امکانات مناسبی هم دارد از این 
پس در اختیار استقلالی ها است و خیال فرهاد مجیدی از این 

بابت راحت شده است.

استانی که معدن استعدادهای ناب و آسمانی پر از ستاره والیبال ایران بود، در پنج شش سال  اخیر در سایه عدم برگزاری مسابقات استانی 
و بکارگیری مربیان سازنده و زحمت کش در شهرستان هایی که مشتاقانه برای رشد والیبال شهرشان تلاش می کردند، بی ستاره شده و زمینه نارضایتی و 

گلایه مندی اکثر مربیان تحصیل کرده و بادانش را فراهم نموده است، افت ورزش والیبال اصفهان بعد از انحلال تیم های دسته یک فولاد مبارکه در دهه ۷۰ 
که با مربیگری محمد صادق پشنگ به نتایج خوبی دست پیدا کرد و تیم لیگ برتری ذوب آهن که با مرحوم حسن رهنما، آندره پاتراکف، امیر حیدری، مسعود 

صالحیه و... همواره جزو سه تیم لیگ برتر  کشور بود، رفته رفته شاخ و برگ این درخت تنومند، را به خشکی نهاد!

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار
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ورزشی
علائم هشداردهنده مشکلات قلبی !

اسکن کنید
اشاره سایت کره ای به ناکامی طولانی مدت در تهران با تمجید از آزمون

رسانه »interfootball« درباره دیدار تیم های ملی ایران و کره جنوبی در هفته سوم مرحله انتخابی جام جهانی 2022 قطر نوشت: بنتو به دنبال باز 
پس گیری صدر جدول است و وارد خانه رقیب می شود. کره جنوبی تاکنون هفت امتیاز کسب کرده و ایران با به دست آوردن هر 9 امتیاز ممکن، 
صدرنشین جدول است، این دو تیم فاصله زیادی با سایر حریفان خود دارند و می توان گفت این مسابقه، بازی صدرنشینی گروه A به شمار می رود، کره 
در خانه ایران همیشه تیمی ضعیفی بوده و طی 47 سال )از سال 1974( نتوانسته در تهران پیروز شود. اتفاقی که بنتو آن را یک چالش نامید و گفت که 
به آینده نگاه می کند، نه گذشته، سردار آزمون در خط حمله تیم ملی ایران، بازیکن شماره یک این تیم و بهترین بازیکن نسل فعلی ایران به شمار می رود.

اخبار ورزشی

گرگ پارسی تاریخ سازی کرد؛

»چوپان« نفر سوم مسترالمپیا شد
هادی چوپان نفر سوم رقابت های مسترالمپیا و عنوان 
عنوان  کرد، هادی چوپان  آن خود  از  را  قهرمان مردمی 
سومی رقابت های مستر المپیا در آمریکا را در میان ۱۶ 

شرکت کننده به دست آورد.
چوپان همچنین بار دیگر عنوان قهرمان مردمی رقابت های 
مسترالمپیا را از آن خود کرد و کمربند این عنوان را به 
دست آورد. چوپان برای سومین مرتبه موفق شد از بین ۱۶ 
ورزشکار راهی ۵ نفر نهایی فینال شود و در نهایت عنوان 
سومی را از آن خود کند. وی پیش از این نیز عنوان سومی 

و قهرمان مردمی را در کارنامه خود داشت.
براندون  از آن خود کرد و  را  بیگ رامی عنوان قهرمانی 
کری از آمریکا نیز عنوان نایب قهرمانی را بالاتر از چوپان 

به دست آورد.

در رقابت های والیبال قهرمانی
 باشگاه های مردان آسیا؛

دومین پیروزی فولاد سیرجان در 
والیبال باشگاه های آسیا

تیم والیبال فولاد سیرجان در دومین مسابقه خود در 
رقابت های والیبال قهرمانی باشگاه های مردان آسیا به 
والیبال  مسابقات  دوره  بیست ویکمین  رسید،  پیروزی 
تایلند در  به میزبانی  باشگاه های مردان آسیا  قهرمانی 
در  سیرجان  فولاد  والیبال  تیم  و  است  برگزاری  حال 
دومین رقابت خود به مصاف آلمالیق نماینده ازبکستان 

رفت و موفق شد به پیروزی ۳ بر یک دست پیدا کند.
فولاد سیرجان با ترکیب اولیه علیرضا بهبودی، آرمین 
صادقی،  محمد  خانی،  رامین  جلوه،  مهدی  تشکری، 
الکساندر بلاگویویچ و مصطفی حیدری مقابل حریفش 
قرار گرفت و به پیروزی رسید، این دیدار در چهار ست و 
به ترتیب با نتایج ۲۶ بر ۲۴، ۲۵ بر ۱۴، ۲۴ بر ۲۶ و ۲۵ 

بر ۱۰ به سود شاگردان رضایی پایان یافت.
نماینده والیبال ایران دوشنبه ۱۹ مهر از ساعت ۱۵ به 

مصاف نماینده قطر خواهد رفت.
باشگاه های  قهرمانی  رقابت های  گروهی  مرحله  برنامه 

مردان آسیا:
یکشنبه ۱۸ مهر

CEB )سریلانکا( - گاز جنوبی )عراق(؛ ساعت ۶:۳۰
فولاد سیرجان )ایران( - AGMK )ازبکستان(؛ ساعت ۹

)تایلند(؛  راتچاسیما  ناخون    - )قزاقستان(  باروستنیک 
ساعت ۱۲

العربی )قطر( - ربیسکو )فیلیپین(؛ ساعت ۱۵
دوشنبه ۱۹ مهر

باروستنیک )قزاقستان( - CEB )سریلانکا(؛ ساعت ۶:۳۰
کازما )کویت( - گاز جنوبی )عراق(؛ ساعت ۹

دایموند فود )تایلند( - ربیسکو )فیلیپین(؛ ساعت ۱۲
فولاد سیرجان )ایران( - العربی )قطر(؛ ساعت ۱۵

سه شنبه ۲۰ مهر
کازما )کویت( - باروستنیک )قزاقستان(؛ ساعت ۶:۳۰

دایموند فود )تایلند( - فولاد سیرجان )ایران(؛ ساعت ۹
ناخون  راتچاسیما )تایلند( - CEB )سریلانکا(؛ ساعت ۱۲

AGMK )ازبکستان( - العربی )قطر(؛ ساعت ۱۵

تاتامی

عملکردِ مطلوب فرنگی کاران در نروژ؛

نایب قهرمانی کشتی فرنگی در آوردگاه جهانی

با کسب عنوان نایب قهرمانی کشتی فرنگی در آوردگاه 
جهانی نروژ، پرونده تیم های آزاد و فرنگی در سال ۲۰۲۱ 
علی رغم  شد  مشخص  مسابقات  پایان  در  شد.  بسته 
هیاهوی فراوان برای کشتی آزاد، نهایتا این فرنگی کاران 

بودند که توانستند یک پله بالاتر از آنها قرار گیرند. 
کشتی فرنگی در بازی های المپیک نیز کارنامه بهتری از 
کشتی آزاد ارائه کرده بود، ذکر این مقدمه در جهت تخفیف 
عملکرد کشتی در میدان جهانی نیست بلکه ذکر حقایق در 

راستای تبیین موقعیت و جایگاه کشتی کشورمان 
است.

تردیدی نیست که مسئولین فدراسیون تلاش 
وافر داشتند تا جایی که تیم های جهانی 

نگذاشته اند  پای در میدان  قوا  با تمام 
اما  بروند  بالا  دنیا  نخست  سکوی  از 
و  نیفتاد  اتفاق  مهم  این  متاسفانه 
روس ها با وجودی که اغلب جوانان 
خود را به میدان فرستاده بودند باردیگر 
در هر دو رشته آزاد و فرنگی قهرمان 
جهان شدند عملکرد آنان ثابت کرد در 
از دیگر  دنیای کشتی یک سروگردن 

کشورها جلوترند.
در شب پایانی مسابقات جهانی نروژ جایی 

دو  دلخانی  میثم  و  گرایی  محمدرضا  که 
ملی پوش شیرازی به فینال رسیده بودند تلاش 

وافری کردند تا به مدال ارزشمند طلا دست پیدا 
کنند. دلخانی که پیش از گرایی پای در میدان گذاشته 

بود موفق شد چراغ اول روز پایانی را برای کشتی فرنگی 
روشن کند به این ترتیب سومين طلاي تيم ايران توسط 

این قهرمان شیرازی به دست آمد.
نماینده وزن 63 کیلوگرم ما  پس از استراحت در دور 
نخست، دور دوم با نتیجه 9 بر صفر دنیز منیکسه از آلمان 
را مغلوب کرد و به مرحله یک چهارم نهایی راه یافت. در 
این مرحله مقابل لنور تمیروف دارنده مدال برنز جهان از 
اوکراین با نتیجه 3 بر 3 به پیروزی رسید و راهی مرحله 
نیمه نهایی شد. دلخانی در این مرحله با نتیجه 9 بر صفر 
طالح مممدوف دارنده مدال نقره اروپا از آذربایجان را مغلوب 
کرد و به دیدار فینال راه یافت و بالاخره اینکه در دیدار فینال 
با نتيجه 5 بر 4 از سد لری آبولادزه دارنده مدال برنز اروپا از 

گرجستان گذشت و به مدال طلا دست يافت.
مبارزه دوم را محمدرضا گرایی کشتی گیر وزن ۶۷ کیلوگرم 

کشورمان با پیروزی به پایان رسید او آخرین مدال آور ما در 
جهانی نروژ بود که توانست سومین مدال قهرمانان استان 
فارس را از آن خود کند. سه مدالی که دوتا از آنها طلا و 

سومی برنز محمدعلی گرایی بود.
محمدرضا گرایی پس از استراحت در دور اول دور دوم در 
حالی که 6 بر یک از تسوچیکا شیمویامادا قهرمان آسیا از 
ژاپن عقب بود با ضربه فنی و با نتیجه 6 بر 5 مقابل این 
حریف به پیروزی دست یافت و راهی مرحله یک چهارم 
نهایی شد. وی در این مرحله با نتیجه 10 بر صفر حسرت 
جعفراف از آذربایجان را از پیش رو برداشت و به مرحله 
نیمه نهایی راه یافت. فرنگی کار ما در این مرحله در یک 
مبارزه سخت و حساس با نتیجه 6 بر 6 راماز زوئیدزه دارنده 

مدال نقره زیر 23 سال جهان از گرجستان را از پیش رو 
برداشت و راهی دیدار فینال شد. گرایی در دیدار نهایی نیز 
با نتيجه 5 بر 2 نظیر عبداله یف دارنده مدال نقره اروپا از 

روسیه را مغلوب كرد و به مدال طلا دست يافت.
به این ترتیب تیم کشتی فرنگی کشورمان با کسب ۴ مدال 
طلا توسط محمدرضا گرایی، محمدهادی ساروی، علی اکبر 
یوسفی، میثم دلخانی، ۲ برنز محمدعلی گرایی و پژمان 
پشتام و کسب عنوان نایب قهرمانی به کار خود در جهانی 

۲۰۲۱ نروژ پایان داد.
تیم کشتی فرنگی ایران اگرچه موفق به کسب بیشترین 
مدال طلا در آوردگاه جهانی نروژ شد با این وجود روس ها 

کاپ قهرمانی دنیا را بالای سر بردند. تیم ملی کشتی فرنگی 
ایران برای نخستین بار در جهانی سال ۲۰۱۴ موفق به کسب 
عنوان قهرمانی دنیا شده بودند. در آن مسابقات حمید 
سوریان آخرین مدال طلای خود را به دست آورد، امید 
نوروزی نایب قهرمان شد، قاسم رضایی و افشین بیابانگرد 

هم در جایگاه سوم قرار گرفتند

رده بندی نفرات برتر به شرح زیر است:

55 کیلوگرم: 1- کن ماتسویی )ژاپن( 2- امین صفرشایف 
نوگزاری  و  )آذربایجان(  عزیزلی  الدانیز   -3 )روسیه( 

تسورتسومیا )گرجستان( 11- سجاد عباس پور )ایران(
60 کیلوگرم: 1-  ویکتور چیوبانو )مولداوی( 2- ژولامان 
شارشنبکوف )قرقیزستان( 3- استپان ماریانیان )روسیه( و 

موراد ممدوف )آذربایجان( 8- مهرداد مردانی )ایران(
آبولادزه  لری  )ایرانی( 2-  دلخانی  63 کیلوگرم: 1- میثم 
)گرجستان( 3- کنسوکه شیمیزو )ژاپن( و لنور تمیروف 

)اوکراین(
)ایران(  گرایی  محمدرضا   -1 کیلوگرم:   67
راماز   -3 )روسیه(   یف  عبداله  نظیر   -2
زوئیدزه )گرجستان( و آلمات کبیسپایف 

)قزاقستان(
آمویان  مالخاز   -1 کیلوگرم:   72
کوتوزوف  سرگئی   -2 )ارمنستان( 
ساهاکیان  گئورگ    -3 )روسیه( 
اسیوا  کریستوپاس  و  )ارمنستان( 
مختاری  محمدرضا   -5 )لیتوانی( 

)ایران(
ولاسوف  رومن    -1 کیلوگرم:   77
اف  سلیمان  سانان   -2 )روسیه( 
)آذربایجان( 3- محمدعلی گرایی )ایران( و 

رولاند شوارز )آلمان(
82 کیلوگرم: 1- رفیق حسین اف )آذربایجان( 2- 
برهان آکبوداک )ترکیه(  3-  پژمان پشتام )ایران( و  

آدلان آکیف )روسیه(
87 کیلوگرم: 1- زورابی داتوناشویلی )صربستان( 2- کایریل 
ماسکویچ )بلاروس(  3- لاشا گوبادزه )گرجستان( و آرکادیوز 

کولینیچ )لهستان( ...  13- رامین طاهری )ایران(
زوکه  الکس  )ایران( 2-  ساروی  محمدهادی  کیلوگرم: 1-    97
)مجارستان( 3- آرتور سارگسیان )روسیه( و تریسی هانکوک )آمریکا(

زورابی   -2 )ایران(  یوسفی  اکبر  علی   -1 کیلوگرم:   130
گدخوری )روسیه(  3- یاکوبی کاجایا )گرجسان( و اسکار 

مارویک )نروژ(

رده بندی تیمی این مسابقات به شرح زیر است:

آذربایجان  امتیاز 3-  ایران 146  امتیاز 2-  1- روسیه 152 
107 امتیاز 4- گرجستان 92 امتیاز 5- ترکیه 66 امتیاز 6- 
مجارستان 60 امتیاز 7- ژاپن 54 امتیاز 8- ارمنستان 49 

امتیاز 9- لهستان 46 امتیاز 10- بلاروس 40 امتیاز.

مجمع انتخاباتی اتحادیه تکواندوی آسیا با حضور اعضای 
اتحادیه  ریاست  برای  برگزار شد،  آنلاین  به صورت   ATU
تکواندو آسیا، کی سوک لی تنها کاندید بود که از سال ۲۰۱۳ 
ریاست را برعهده دارد و برای ۴ سال دیگر در این پست باقی 
ماند. سیدمحمد پولادگر رییس فدراسیون تکواندو ایران، 
افتخار احمد تبسم از پاکستان، گک ترونگ از ویتنام، ابوبکر 

عبداللطیف کی کردی از عربستان، محمد عبدالله مناصر از 
یمن و جین بنگ یانگ از کره جنوبی کاندیدای انتخاباتی 
به منظور نایب رییسی اتحادیه تکواندو آسیا بودند، با رای 
اعضای مجمع، پولادگر رییس فدراسیون تکواندو ایران به 
مدت ۴ سال دیگر به عنوان نایب رییس اتحادیه تکواندو 

آسیا انتخاب شد.

مجمع انتخاباتی اتحادیه تکواندوی آسیا برگزار شد؛

»پولادگر« نایب رییس اتحادیه تکواندوی آسیا باقی ماند

سوژه

محمدرضا کاظمی

 نویسنده و روزنامه نگار
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طبق معمول این وعده هم عملی نشد؛

تبریک! به لطف دعاهای »خوبان عالم«،
 پخش زنده خواهیم داشت!

شخص  ریاست  تحت  فدراسیون  در  اصولا 
شهاب الدین عزیزی خادم، کمتر وعده ای فرصت 
در  اصل  این  اینکه  پیدا می کند، حال  را  تحقق 
فدراسیونِ مفرحِ جنابشان یک قانون است یا خیر، 
هنوز هم برایِ ما مشخص نیست، اما به  هر حال 
از »نشدن« در فدراسیون  این حجم  بعید است 
»خوبان عالم«  دعاهای  کیفی  سطحِ  به  فوتبال، 

ارتباط داشته باشد!
باری؛ خبر کوتاه بود و مشمئزکننده؛ »دیدار ایران و 
کره جنوبی بدون تماشاگر شد.« اما در شرایطی این 
خبرِ تلخ  مخابره شد، که فدراسیون فوتبال ایران، 
از مدت ها پیش اعلام کرده بود که قصد دارد این 

بازی را با حضور ۷ تا ۱۰ هزار تماشاگر و با رعایت 
پروتکل های بهداشتی برگزار کند، اما در نهایت و 
طبق معمول! این امر مهم هم برای فدراسیون 
فوتبال میسر نشد تا بازی حساس سه شنبه شب 

بدون حضور تماشاگران انجام شود.
دبیرکلی  سرپرست  کامرانی فر  حسن  گرچه 
فدراسیون فوتبال، روز شنبه در گفت وگویی مطرح 
کرده بود که این فدراسیون در زمان مقرر و حتی 
زودتر نامه خود را به کنفدراسیون فوتبال آسیا و 
فیفا برای گرفتن مجوز حضور تماشاگران ارسال 
کرده و مشکلی از بابت فدراسیون وجود نداشته 
است! اما حالا برخلاف آن صحبت ها، فعلا شرایط 
چیز دیگری را نشان می دهد! البته کامرانی فر در 
واکنش به انتشار خبرهای عدم حضور تماشاگران 
در بازی روز سه شنبه نیز گفته بود که فیفا روز 
یکشنبه جواب قطعی خود را اعلام خواهد کرد 
که در نهایت روز گذشته، خبر تائید شد و حضور 

تماشاگران در آزادی کنسل!
همچنین در دسته گُلی دیگر، فدراسیون فوتبال 
پیش از این هم اعلام کرده بود استفاده از کمک 

داور ویدئویی )VAR( در این مسابقه مقدور نیست 
و VAR به صورت آفلاین در بازی با کره جنوبی 
استفاده می شود. در واقع امکان بازبینی صحنه ها 

و تغییر رای داور در موارد مشکوک وجود ندارد!
این  ساده تر  به طور  بخواهیم  اگر  جهت،  هر  به 
فاجعه را توضیح دهیم، با تلاش های بی دریغ تیم 
مدیریتی ساکن ساختمان سئول، دیدار تیم ملی 
فوتبال مان با کره جنوبی بدون تماشاگر و بدون 
VAR خواهد بود! البته ناگفته نماند با دعاهای 
فدراسیون  به همت  آن  از  مهم تر  و  خوبان عالم 
فوتبال، دیدار ایران-کره »پخش زنده« خواهد داشت 
تا حداقل از این حیث، طبق همان صحبت های 
جناب رئیس، فدراسیون فوتبال کشور »توسعه گرا« 
باقی بماند! که البته واجب شد، مراتب تقدیر و 
تشکر را از مسئولینِ این فدراسیون مدرنیته به 

عمل آوریم.
اما نکته مبهمِ این ماجرا اینجاست، پس از این 
همه جار و جنجال برای آوردن سیستم کمک داور 
ویدئویی و این حجم از معطلی و اظهارنظرهای 
مختلف برای حضور تماشاگران در استادیوم آزادی، 

با  توضیحی،  هیچ  بدون  فدراسیونی ها  آخر  سر 
انتشار یک بیانیه چند خطی، به زعم خودشان 
داستان را فیصله دادند، تا این فدراسیون همچنان 

در یک عدم شفافیت محض به سر ببرد! 
جماعت  یک  که،  است  شرایطی  در  همه  اینها 
تصمیم  یک  تا  شده اند  آقایان  دستِ  مضحکه 
درست برای منفعت فوتبال ملی گرفته شود، آن هم 
درخصوص هرچه بهتر برگزار شدن مسابقه ای به 
اهمیت و ارزشِ جدال با اصلی ترین و قدرتمند ترین 
رقیب مان برای صعود به جام جهانی! حالا به لطف 
مدیریتِ تاپ لِول این عزیزان! در مقابل کره ای ها نه 
از امتیاز میزبانی بهره مند هستیم و نه می توانیم با 
استفاده از VAR، خاطری آسوده از داوری ها داشته 
باشیم.  گویا این اساتیدِ توانمند در عرصه مدیریت، 
نه تنها هیچ اطلاعاتی از علم مدیریت ندارند، بلکه 
دیگر فوتبال هم نگاه نمی کنند تا تاثیرِ به سزای 
امتیاز میزبانی با حضور تماشاگران در استادیوم 
خانگی و سیستم کمک داور ویدئویی در فوتبال 
امروز را دریابند. خدا آخر و عاقبت فوتبال را با این 

بزرگواران ختم به خیر کند...

محمدرضا ولی زاده

  دبیر تحریریه


